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ANDORRA LA VELLA

DA aposta per potenciar el medi 
ambient com a reclam turístic
La candidata de Demòcrates per 
Andorra (DA)+Coalició d’In-
dependents (Cd’I) per Andorra 
la Vella, Rosa Ferrer, va explicar 
ahir, durant una passejada amb 
els mitjans de comunicació per 
l’Anella Verda de la capital, algu-
nes de les línies del programa de 
la seva formació en matèria de 
medi ambient. Ferrer va indicar 
que el medi ambient i el patrimo-
ni natural del país s’han de pre-
servar i s’han de potenciar com a 
reclam turístic. “Una de les coses 
que agraden molt als nostres vi-
sitants és la qualitat del paisatge 
i la salut de l’entorn, i crec que 
hem de revaloritzar tot allò que 
ja tenim en aquest àmbit, però 
lligat també a la vessant cultural, 
com és tot el patrimoni romànic 
que també tenim a Andorra”, va 
assenyalar l’excònsol major d’An-
dorra la Vella. 

La cap de llista demòcrata, 
que va estar acompanyada dels 
també candidats d’Andorra la 
Vella Josep Anton Bardina i Marc 
Ballestà, considera que “la línia 
iniciada és la correcta”, tot i que 
moltes vegades es desconeixen 
les actuacions que es porten a 
terme, i va posar èmfasi en el fet 
que “hem de treballar totes les 
institucions juntes”. Entre les me-
sures concretes que s’han aplicat 
durant la legislatura que ara s’està 
acabant, i que “redunden en la 
qualitat de vida dels ciutadans”, 
va destacar, per exemple, la reti-
rada de les bosses de plàstic dels 

establiments comercials. 
Ferrer va defensar també el 

treball que s’està fent entre el Go-
vern i els comuns per preservar la 
vall del Madriu-Perafita-Claror, 
declarada per la Unesco patrimo-
ni de la humanitat. “Crec que s’ha 
fet molta feina des que es va apro-
var el pla de gestió”, va afirmar 
Ferrer. La candidata va esmentar 
que, pel que fa a aquest espai, 
s’han arreglat camins, s’han po-
sat senyalitzacions i ecocomp-
tadors de visitants, s’ha obert el 
centre d’acollida de visitants, s’ha 
elaborat material de promoció i 
s’ha aconseguit cobertura tele-
fònica a tota la vall. També s’està 
estudiant la possibilitat de fer-hi 
un accés rodat i s’està treballant 
per evitar els actes de vandalis-
me, “que n’hi ha molts i cal la 
vigilància amb els comuns i el 
Govern”. El pressupost d’enguany 

del Govern per a actuacions a la 
vall és de 200.000 euros, segons 
va voler destacar la candidata de 
DA+Cd’I, que opina que “s’està 
fent un treball transversal molt 
interessant des de Cultura i Medi 
Ambient”.

Ferrer va apuntar també que 
és important que el Govern i les 
institucions continuïn partici-
pant en la comissió de vigilància 
del forn incinerador d’escombra-
ries de la Comella, que es con-
tinuï treballant en la prevenció 
dels riscos mediambientals, com 
per exemple la caiguda de blocs 
rocosos, que segons va recordar 
afecta especialment Andorra la 
Vella i Santa Coloma, i que el país 
sigui “molt respectuós amb els 
convenis internacionals firmats 
en matèria mediambiental”.
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Rosa Ferrer, acompanyada de Josep Anton Bardina i Marc Ballestà 
durant la passejada per l’Anella Verda.                                                       // T. M.

COMUNICACIÓ

DA de Sant Julià proposa dos 
debats televisius a la parròquia
La candidatura de Demòcrates 
per Andorra a Sant Julià de Lòria, 
encapçalada pels candidats Gil-
bert Saboya i Carol Puig, vol tro-
bar noves maneres de fer arribar 
el missatge als ciutadans. Per això 
proposa fer un debat televisiu al 
canal Lòria. L’objectiu, segons 
expliquen els demòcrates en una 

nota de premsa, és comunicar 
de forma més oberta per arribar 
a tots els ciutadans, i sobretot 
perquè tinguin més informació 
per exercir el vot. La proposta 
demòcrata preveu un debat amb 
els representants nacionals de 
Sant Julià de Lòria i un altre amb 
els parroquials. Durant la jornada 

d’ahir el partit va enviar una carta 
al canal privat i també als caps de 
llista parroquials dels diferents 
partits per explicar-los la propos-
ta. Els debats tindran lloc només 
si hi ha totes les opcions políti-
ques parroquials representades.
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SANT JULIÀ DE LÒRIA

LdA+UL defensa que no 
es toqui l’acord duaner
El cap de llista d’LdA+UL, Jo-
sep Majoral, va afirmar que “la 
vigència de l’acord duaner amb 
Europa és clau per a la continuï-
tat del sector agrícola i ramader”. 
Majoral va visitar ahir una explo-
tació ramadera a Juverri. El can-
didat va recordar que la pagesia 
és un sector molt important en 
el teixit productiu i va destacar 

el seu pes en el PIB nacional. 
“En el marc d’una negociació 
amb Europa en els termes en 
què el Govern actual l’ha plan-
tejat, pensem que l’acord duaner 
perilla i nosaltres defensarem 
que no es toqui ni una sola coma 
de com està ara”, va dir Majoral.
Redacció // Andorra la Vella
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RELACIONS LABORALS

SDP exposa a l’USdA com 
reformarà la funció pública
El candidat nacional de Soci-
aldemocràcia i Progrés (SDP), 
Víctor Naudi, acompanyat de 
Jaume Bartumeu –número 14 a 
la llista nacional–, va mantenir 
ahir una reunió amb represen-
tants de la Plataforma Sindical 
de la funció pública i la Unió 
Sindical d’Andorra (USdA). La 
trobada, que es va allargar una 
hora i mitja, va permetre que el 
candidat d’SDP a cap de Go-
vern argumentés als sindica-
listes les respostes a l’enquesta 
que li va enviar fa uns dies so-
bre temes de funció pública i 
laborals.

Naudi va exposar el pro-
grama d’SDP en l’àmbit de la 
funció pública i va insistir que 
són “propostes que toquen de 
peus a terra”. El candidat va re-
cordar que si governa buscarà 
un acord amb la resta de grups 
parlamentaris per “bloquejar la 
llei de pensions i reformar l’ac-
tual Llei de la funció pública”, 
va recordar ahir el candidat a 
cap de Govern, Víctor Naudi. 
“Reformarem la llei reprenent 
els 33 acords que es van acon-
seguir l’any 2010 durant el Go-
vern liderat per Jaume Bartu-
meu”, va reiterar. 

El secretari general de  
l’USdA, Gabriel Ubach, va 
argumentar que “l’avantatge 
amb SDP i l’equip que el for-
ma és que ja havíem tractat de 
la qüestió de la funció pública 
i ja s’havia arribat a 33 acords 
quan governaven amb la sigla 

del Partit Socialdemòcrata”. 
“Sempre hem considerat i re-
petit que Jaume Bartumeu és 
un dels polítics més ben pre-
parats del país”, va assegurar 
Ubach.

L’USdA ha enviat als can-
didats –“excepte a DA perquè 
ens ha estat enganyant quatre 
anys”, va dir Ubach– una en-
questa sobre temes de funcio-
nariat i relacions laborals, que 
la plataforma sindical difondrà 
entre els associats. Naudi va 
defensar davant dels sindicalis-
tes “una administració tan efi-
cient com sigui possible, sense 
trencament entre sector públic 
i privat perquè hem de mirar 
pel futur, que és el creixement 
econòmic i un bon acord d’as-
sociació amb la Unió Europea, 
i això passa per una adminis-
tració transparent, amb dedi-
cació, motivada i preparada”. 

El candidat d’SDP va afegir 
que la comissió consultiva que 
ha de posar en contacte el fun-
cionariat i el Govern serà “vin-
culant” i tindrà “més pes”.
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Reunió ahir a la seu d’SDP.
  // T. M.


